
Forældrerådsmøde i Børnehuset Fantasihaven 

Mandag d. 26. oktober 2021 kl. 17:00 

 
Tilstede: 
Forældre: Cigdem (Lara, Dino), Cecilie (Olivia, Magiske brumbasser og William, Feerne), Morten 
(Silje, tryllestaven), Jaxxy (Axel, tryllestaven), Lars (Wilma, feerne), Louise (Rosa, rødderne), 
Camilla (Malte, feerne), Joo (formand) (Lily, Brumbasserne og Naja, rødderne), Stine (Pelle, 
rødderne), Mark (Luna, feerne), Mia (Frederik, det flyvende skib), Jørgen (Nicole, dragerne) 
   
Ledelse: Lars, souschef og Charlotte, konstitueret områdeleder 
 
Personale: Line, feerne og Pernille, Rødderne 
 
Joo informerer om at der er områdebestyrelsesmøde på torsdag. Disse afholdes fire gange om 
året og vi vil prøve at afholde forældrerådsmøde ca. En uge før områdebestyrelsesmøderne, så 
eventuelle relevante emner fra os kan blive vendt på områdebestyrelsesmødet. 
  
Familieudvalget afholder to årlige dialogmøder.  
Jørgen foreslår at suppleanten deltager hver gang, forslag om at andre også kan deltage. Joo 
undersøger hvor mange der må deltage. (note: Charlotte informerer om at det i denne omgang 
kun er områdebestyrelsen der inviteres). 
  
17:15 medarbejderstaben kommer og dagsordenen følges herfra. 
 
Referent: Jørgen 
 
Dagsorden 

 

1) Indledning 

a. Velkommen til nye medlemmer af Forældrerådet 

b. Kort præsentation af alle (se ovenstående afsnit) 

c. Kort præsentation af Forældrerådets opgaver (se ovenstående afsnit) 

 

2) Valg af referent 

a. Godkendelse af mødereferat fra 7. september 

Jørgen blev valgt som referent og referatet fra 7. september godkendes. 

  

3) Status personalegruppen 

a. Ansættelser og nye teams 

 



Lars informerer: Der dannes nye teams og nogle børn vil rykke på en ny stue, da pga 
omrokering af stuerne. Det træder i kraft fra mandag d. 1. november.  
 
Nye teams: 
Vuggestuegrupper: 
 
Tryllestaven: Sille, Emilie og Chanel (starter 1. november) 
 
Feeren: Line, Melanie og Maja 
Det har været muligt at fordele resurserne i kommunen anderledes, Carina, der læser til 
pædagog, er ansat 26 timer per uge i to måneder med mulighed for forlængelse. 
  
Dragerne: Emma, Emil og Mathilde. Monica kommer tilbage fra barsel 22. november. 
 
Dinoerne: Jannie, Julie og Trine (starter 1. november) 
 
Børnehavegrupper: 
Vimserne (ny bh gruppe): Maja, Helene og Signe. Der søges endnu en pædagog til stuen. 
  
Det flyvende skib: forbliver uændret 
  
De magiske brumbasser: Anita (garvet pædagog) begyndte allerede i sidste uge, d. 5. november 
starter Melissa der er PAU og Bjørn kommer tilbage fra ferie. 
  
  
Joo bemærker at hun er kontaktet af en forældre som spørger om det er pædagog medhjælper 
som overtager et pædagog job – Lars fortæller at der er hænder nok, vi mangler dog 
uddannede pædagoger, men der er minimum én pædagog på alle stuer 
  
Målet er at der er to uddannede pædagoger på hver stue og én medhjælper, en assistent 
afløses af medhjælper. 
 

 

4) Orientering om pædagogisk planlægning  

 

Maria (flyverpædagog) har sørget for et planlægningsmøde hver anden uge. Dette har hele 
tiden været hensigten, men nu er der fastlagt møder i personalets kalender, så de ikke selv skal 
få det til at passe sammen. 
  
D. 5.-6. november er der personaleweekend, både med henblik på det sociale, men også fagligt 
indhold. Der vil være deltagelse af to pædagogiskeflyvere, der skal være med til pædagogisk 
planlægning. 



  
Endnu et tiltag er, at alle skal tjekke dagens skema hver morgen for at se hvordan dagens plan 
løses og om der er sygdom eller andet i huset. Dette skal hjælpe til faste rammer, mere struktur 
og bedre overblik – hvem står for hvad/gør hvad – info kun for medarbejdere. 
  
Kulturen skal medvirke til at det er nemmere, når der kommer nye medarbejde og mere ro på. 
 

 

5) Status på ændringen fra 3 til 4 børnehavegrupper 

 

Mindre forvirring da pladsanvisningen troede vi havde udvidet, der er dog stadigvæk otte stuer. 
Den ene vuggestuegruppe er dog omdannet til en ”børnehavegruppe”. For nuværende vil det 
primært være store vuggestuebørn der er på stuen og hen over foråret vil de største 
vuggestuebørn rykke hen på Vimserne samtidig med at enkelte børn bliver børnehavebørn. 
Normeringen følger dog ALTID barnets alder, så selvom det kaldes en børnehavegruppe er 
normeringen ift børnenes alder, taksten følger ligeledes børnenes alder. Barnet er først 
børnehavebarn når det er 2 år og 11 måneder. Dette ændres dog snart til 3 år. Ift normering 
tæller et vuggestuebarn for to børnehavebørn. 
 
D. 15. november afholdes næste planlægningsmøde ift rykning af børn i januar og februar. Der 
rykkes ingen børn i december måned. 
  
Fantasihaven har været skånet for nye børn i en periode. Men der vil dog snart blive åbnet op 
for nogle søskende, der starter i institutionen. 
  
Alle medarbejdere virker tilfredse. Der har kun været et enkelt barn der er flyttet anderledes.  
 
Forældrenes tilbagemelding på omrokeringen:  

- Indkøring – savner dialog til omrokeringer til mini børnehave – det gik lidt hurtigt 
- ros for ikke at rykke der, hvor der blev flyttet sidst  
- flytningerne har gået godt børn og forældre. Godt der bliver lyttet.  
- Ros til Lars. Godt at skrive ud til at forberede, det har lettet at snakke med børnene om. 

 

 

6) Medarbejdertrivsel 

 

Charlotte informerer: der har været arbejdet intenst på at styrke arbejdspladsen i en presset 
periode. Det kan også være bekymring fra forældre og børn. Charlotte er meget opmærksom på 
at styrke. Der er stadig to sygemeldte men trivslen er meget højt prioteret. Kollegaerne har det 
godt med hinanden, der er ikke smuds i krogene, alle er glade for at gå på arbejde, der har bare 
manglet medarbejdere i lang tid. Lars og Charlotte sørger for god info til nye medarbejdere, 



fantasihaven har lykkedes med at få flere medarbejdere end flere andre børnehuse. Det er dog 
stadig et stort problem at rekruttere, da det er pædagogerne der står med de længste strå på 
hånden for tiden, da ALLE mangler pædagoger. Der er godkendt et åbent jobopslag. Dvs Lars 
kan indkalde til samtale når som helst. Der er ikke en sidste ansøgelsesfrist på. Det gælder om 
at være hurtigt ude for at få de gode medarbejdere. Det er dejligt at der er kommet så mange 
nye medarbejdere. Opslag på sociale medier lader til at have virket. 
 
 
Egedal Kommune har afsat midler til ansættelse og fastholdelse af medarbejdere. 
 
  
Det ønskes fra forældrerådets side, at der er en forældrerepræsantant med, når der skal 
ansættes pædagoger i faste stillinger. 
  
Personalet tager løbende efteruddandelse, men kurser aflyses hvis der er behov for 
medarbejderne i huset til kerneopgaven, nemlig at tage sig af børnene. 
  

 

7) Status i forældregruppen 

Bekymring fra forældrerådets side ift mængden af arbejdsopgaver hos Lars, da Tina desværre 

stadig er sygemeldt. Lars meddeler at han får rigtig god opbakning fra både Charlotte og de 

andre ledere i Smørums daginstitutioner. 

 

Vand på legepladsen, der har været boret huller i lerlaget, men det har ikke hjulpet! 
  
Fejl og mangler i huset, såsom vinduer der ikke må/kan åbnes, håndværkere der arbejder i 

dagtimerne. Der er mange fejl og mangler, der er tilknyttet en konsulent fra kommunen til at 

tage sig af dette, men det går langsomt. 

 
Hvad med afspæring på legepladsen, er det farligt? Der er en sikkerheds repræsentant som 
tjekker legepladsernes sikkerhed. Hvis man observerer noget må man meget gerne melde det 
til Lars, alternativt kan man skrive til Joo  
  
Hos Feerne er der dug på vinduerne, hvad med indeklima? Duggen sidder udenfor, det er OK, 
der er hyppige målinger på indeklimaet. 
 

 

8) Valg af suppleant 



Mark stiller op til genvalg og vælges under store klapsalver (tillykke til Mark, der desværre var 

nødt til at forlade mødet kort inden valget) 

 

9) Områdebestyrelsen holder møde 28. oktober 

Parfumepolitik er med som punkt fra et tidligere møde. 

 

10) Eventuelt 
  

- Kan referatet eventuelt komme på egedalshjemmside – charlotte undersøger – Aula er 
uoverskueligt. Aula er besværeligt. 

  
- hvis forældregrupper vil give de kære medarbejdere chokolade eller lignende, må vi 

gerne give fælles OBS! Ikke større gaver til enkelt personer. 
 

- Forespørgelse på fælles indkøb af bleer, på grund af prisen, de koster under det halve 
50/65% rabat. Kommunen har besluttet at der ikke er fælles bleer, det er kommunen 
der afgør det. Det har været oppe, men nedstemt på grund af at forældre har foskellige 
meninger om hvilke bleer der skal bruges. Både dette og frugtordningen/mad for-og 
eftermiddag tages med på fællesmøde. Ellers er det på rådhuset, hvor vi hver i sær kan 
skubbe på. 

  
- Der har tidligere været snakket om at afholde ”åbent hus” en lørdag/søndag, hvor vi 

kommer med vores børn og leger. Dette planlægges til det nye år. 
  

- Cecilie indsamler billeder af forældrerådet, printer og hænger op i institutionen, så det 
bliver nemmere at genkende os. 

  
- Halloween vuggestuen gør ikke noget. Børnehaven holder halloween fredag d. 29. 

oktober, hvor man må komme udklædt. 
  

- Jul: vuggestuen undersøger med kirke og andet. Eventuelt med deltagelse af 
bedsteforældre/onkler/tanter 
 

- Jul: alle børnehavegrupper skal i kirke. 
  

- Lucia: der er indkøbt kjoler og lys, der er tanker og planer,,, Forældre vil gerne inviteres 
og se. Det kan eventuelt være et morgen arrangement i stedet for om eftermiddagen – 
vi skal have god tid således at vi kan at det kan passes ind i arbejdsplaner. Stine, Cecilie, 
Louise, Jaxxy, Camilla og Mia vil i samarbejde med Pernille (pædagog) arrangere noget 
julehygge. 
 



- Årshjul – næste gang tager vi ideer med, så Fantasihaven kan få lavet sine egne 
traditioner. Joo tjekker de andre institutioner på torsdsag for inspiration. 

- Forslag til kommende arrangementer: Forårsfest, høstfest, bedsteforældredag. Har du 
nogle gode ideer så skriv endelig til Joo! 

 

- Afslutning til når de store børn skal i skole – disko fest 
 

- Alle retningslinjer og politikker for daginstitutioner, som fx søvn, sukker mv står på 
Egedal kommunes hjemmeside.  
 

- Forældre møde på stuerne – der sker meget – møder afholdes i januar – medarbejderne 
indkalder til disse møder 

  
- Derefter afholdes der ét samlet forældremøde for hele huset. Dette vil foregå i 

september, da der også her skal være valg til forældrerådet. 
   

- Vandtemperaturen på ude toilettet skal skrues ned! 
  

- Børnene må gerne vaske hænderne ude på afdelingens badeværelser. Lars skriver ud 
torsdag angående færdsel i huset og ændrede retningslinjer. 

  
- Der skal være papir osv. på ude vaskearealer 

  
19:17 mødet slutter 
 


